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Ubytování na zámku
v Račicích 30 km od Brna

eFi Hotel – hotel s bazénem
v centru Brna
www.efihotel.cz

+420 515 555 500, rezervace@efihotel.cz
www.zamekracice.cz

+420 515 555 549, info@zamekracice.cz
Ubytujte se v netradičním zámeckém prostředí, v maleb-
ném kraji mezi Drahanskou vrchovinou a Moravským
krasem. Turisté, cyklisté a sportovně založené rodiny
jsou vítáni.
• 30 km z Brna autem, na motocyklu, 29 km z Brna na kole
• Vhodné i pro skupiny turistů, kapacita 100 osob
• Stravování je možné v restauraci vzdálené 5 minut chůze
• Bydlení v předzámčí – apartmány s vlastními kuchyněmi
• Bydlení v zámku – 2–5lůžkové pokoje, společné kuchyně
• Jednoduché levné ubytování v překrásném prostředí
• Možnost posezení a grilování v zámecké zahradě
• Travnaté hřiště 4 000 m2

• Parkování motocyklů možné v areálu zámku
• Množství turistických a cyklistických tras a výletních cílů
• Certifikace Cyklisté vítáni

Apartmánový eFi Palace Hotel v Brně je od 25. 5. 2020
opět otevřen. Hotel nabízí ubytování v moderních
prostorech nedaleko centra Brna s vlastním parkováním.
Všechny apartmány s rozlohou od 24 do 164 m2 jsou plně
vybavené a mají vlastní kuchyňský kout. V letní sezóně je
otevřen venkovní bar s bazénem, k dispozici je i hotelové
wellness a fitness.
• Komfortní ubytování, kapacita 211 osob
• Jednopokojové a dvoupokojové apartmány, mezonetové

apartmány s terasou, luxusní apartmán se třemi ložnicemi
• 8 minut chůze z centra Brna
• Wi-Fi připojení zdarma
• Hotelová recepce v provozu nonstop
• Restaurační zahrádka ve dvoře, polední menu
• V letní sezóně je otevřen venkovní bar s bazénem
• Parkování v areálu hotelu s kontrolovaným vjezdem

eFi Hotel, Bratislavská 52, 602 00 Brno-ZábrdoviceZámek Račice u Vyškova, Račice 1, 683 05 Račice-Pístovice

DLUHOPISY PRO OBČANY
JIŽ 19 LET INVESTUJEME DO NEMOVITOSTÍ

Konečné podmínky a prospekt dluhopisů schválený ČNB naleznete na www.e-finance.cz/dluhopisy-informace.

5,6%
ROČNÍ VÝNOS

Investice od 30 000 Kč
Roční úrok 4,5 % u tříletých
a 5,6 % u sedmiletých dluhopisů

Možnost předčasného splacení
Upsání a převod bez poplatků
Osobní i elektronická objednávka

Objednání dluhopisů: www.e-finance.eu nebo +420 515 555 555

Zámek Račice, přestavbaObchodní galerie, Jihlava Bytový dům, Brno-Chrlice

INZERCE
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Ligu ohrožuje virus
v karvinské kabině
Boj o záchranu. Tři víkendové zápasy fotbalové ligy byly odloženy.Možný scénář. Letos nesestoupí nikdo.
Pohár pro Slavii. Stačí, když se dohrají zápasy šesti týmů, které v této sezoně bojují o nejvyšší příčky STRANA 18

OSVĚŽTE SE! JE TADY
HOŘKÁ LETNÍ PŘÍLOHA
METRO PŘINÁŠÍ ZAJÍMAVOSTI Z PIVNÍ HISTORIE I SOUČASNOSTI STRANY 11 až 14

Svátek slaví: Radomír/a

prodloužený
víkend

super
p

víkend

PáNe-
Bohemia
Sekt
různé druhy
0,75 l láhev
(=1 l 125,20)

93,9093,90
-36%
148,90

Z bývalé ubytovny pro zaměstnance je honosná brána do hřebčína
Národní hřebčín Kladruby nad Labem ve svém středisku ve Slatiňanech otevřel nové turistické informační centrum. Vzniklo rekonstrukcí historického
objektu u vstupu do areálu. Budova s cihlovým zdivem a imitací hrázděné konstrukce pochází z roku 1879, původně za vlastnictví rodu Auerspergů
sloužila jako strážní domek. Před rekonstrukcí ji hřebčín využíval pro ubytování zaměstnanců. ČTK
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Firma prodala ma-
teriál za 630 milio-
nů. Nyní případ
řeší detektivové.

Policisté z Národní centrály
proti organizovanému zloči-
nu (NCOZ) prověřují nákupy
ochranných pomůcek v čase
nouzového stavu. V pondělí
proběhly razie ve firmách,
které ochranný materiál pro-
ti koronaviru ministerstvu
zdravotnictví prodaly. Jedná
se o stamiliony korun.
Včera zprávu přinesl ser-

ver Seznam Zprávy. Podle něj
detektivové z Národní centrá-
ly proti organizovanému zlo-
činu zasahovali také na mi-
nisterstvu zdravotnictví.
Mluvčí NCOZ Iva Knolová to
nechtěla komentovat. Mluvčí

ministerstva zdravotnictví
Gabriela Štěpanyová odmít-
la, že by šlo o „zásah“. „Na vy-

žádání různých útvarů Poli-
cie ČR ministerstvo zdravot-
nictví poskytlo v několika pří-

padech součinnost, stejně
jako ji průběžně poskytuje fi-
nančním, celním, kontrol-
ním a jiným orgánům k pro-
blematice týkající se nákupů
ochranných pomůcek v době
nouzového stavu,“ reagovala
mluvčí ministerstva zdravot-
nictví Štěpanyová. Zásah de-
tektivů NCOZ potvrdila serve-
ru třeba firma Recea Prague,
která ministerstvu v době
nouzového stavu dodala re-
spirátory. „Policie vše prohle-
dala, zabavila mi osobní počí-
tač a telefony a také originál-
ní účetnictví,“ řekl Seznamu
majitel firmy Radek Kunc.
Policisté dorazili také do

společnosti Batist, která rov-
něž dodávalaministerstvu re-
spirátory. Serveru to bez dal-
ších podrobností sdělila
mluvčí firmy Martina Pisko-
rová. Detektivové se zajímají
podle serveru také o společ-

nost LA Factory, která inkaso-
vala za dodávky pomůcek od
ministerstva největší sumu
(viz box).
Koronavirus se začal v Čes-

ku šířit na začátku března.Mi-
nisterstvo zdravotnictví kvů-
li tomu nakoupilo do konce
nouzového stavu v polovině
května roušky, respirátory,
rukavice, ochranné obleky či
ventilátory a termokamery
za 2,34 miliardy korun. Asi
třetinu dodávek stornovalo
kvůli nevyhovující kvalitě po-
můcek, nedodání v termínu
nebo nesplnění požadavků.
Nákupy ochranných pomů-
cek ministerstvo podle kriti-
ků na začátku epidemie ne-
moci covid-19 způsobované
koronavirem podcenilo a po-
chybnosti vzbudili i někteří
dodavatelé. Kromě policie se
nákupy pomůcek zabývá
i Nejvyšší kontrolní úřad. ČTK

Zásah detektivů NCOZ potvrdi-
la serveru Seznam Zprávy třeba
firma Recea Prague, která mi-
nisterstvu v době nouzového
stavu dodala respirátory
za 6,9 milionu korun.

● Detektivové se zajímají podle
serveru také o společnost
LA Factory, která inkasovala
za dodávky pomůcek od minis-
terstva největší sumu, celkem
627,8 milionu. Majitel firmy
Radek Švec podle serveru
zásah odmítl komentovat.

● Server Seznam Zprávy už
dříve napsal, že firma měla
před získáním zakázek na

dodávky pomůcek nulové
tržby a u některých dodaných
pomůcek se prokázala paděla-
ným certifikátem. Majitel
firmy to popřel. Podle minis-
terstva v době krize EU certifi-
káty nepožadovala, pokud
nákupy státu směřovaly ke
zdravotníkům, což potvrdila
Česká obchodní inspekce.

● Seznam Zprávy už v minulých
týdnech o zájmu policie o do-
dávky ochranných pomůcek
referoval. Případ společnosti
Recea Prague například pře-
vzali v půlce června žalobci
z pražského vrchního státního
zastupitelství.

V neděli až třicet stupňů
Množství lidí využilo včerejšího horkého počasí ke koupá-
ní ve vodní nádrži Plumlov u Mostkovic nedaleko Prostě-
jova. Podle hygieniků je na začátku prázdnin voda ve sle-
dovaných koupalištích čistá. Včera odpoledne na několi-
ka místech udeřily bouřky. Meteorologové očekávají, že
o víkendu bude jasno až polojasno. Denní teplota v nedě-
li někde vystoupí až k třiceti stupňům. ČTK

Pražští kriminalisté mají na
doplnění trestního spisu o dů-
kazy v kauze Čapí hnízdo čas
do konce srpna. Napsal to ser-
ver iROZHLAS.cz. Ani nový
termín však nemusí být ko-
nečný. V kauze čelí obvinění
z dotačního podvodu pre-
miér Andrej Babiš a jeho ně-
kdejší poradkyně Jana Maye-
rová. Jde v němo údajné faleš-
ně čerpané dotace. ČTK

Vrah zemřel
Muž, který od soudu dostal
22 let ve vězení za vraždu
a týrání tříletého chlapce,
zemřel ve věznici, pravdě-
podobně přirozenou smrtí.
Policie cizí zavinění vylou-

čila. Jedenadvacetiletý ot-
čím sprchoval chlapce hor-
kou vodou, čímž utrpěl po-
páleniny, a mlátil ho. Nási-
lí vyvrcholilo ranou, která
mu poškodila mozek a mí-
chu. Dítě na následky zra-
nění zemřelo. Séf odvolací-

ho senátu Jiří Lněnička mi-
nulý týden uvedl, že se za
svou 40letou praxi s tako-
vým nakládáním s dítětem
nesetkal. Mužovo chování
podle něj svědčilo o napros-
té neúctě k lidskému živo-
tu. ČTK

Splašená komedie
Soubor pražského Divadla
Radar uvede 5., 6. a 7. čer-
vence svou inscenaci Tři
mušketýři na Otáčivém
hledišti v Týně nad Vlta-
vou. Divadelní parafrázi

slavného románu Alexan-
dra Dumase převedli do po-
doby splašené hudební ko-
medie. V představení hrají
také „radarovští“ odcho-
vanci, nyní herečtí profe-
sionálové – Martin Písařík,
Jiří Panzner a další. MET

Trestní oznámení převzalo vrchní státní zastupitelství

Stát se musí přes minister-
stvo financí omluvit za výro-
ky, které pronesl prezident
Miloš Zeman o novináři Ferdi-
nandu Peroutkovi. Soud tak
vyhověl odvolání jeho vnuč-
ky. Ministerstvo už ohlásilo,
že proti rozsudku podá dovo-
lání. Zeman před pěti lety
řekl, že novinář napsal člá-
nek s titulkem Hitler je
gentleman. Text se v archi-
vech nepodařilo nalézt. ČTK

MIROSLAV
TÁBORSKÝ
„Kvůli Bobulím jsem si přetrhl
vaz v koleni i naučil jezdit
traktorem.“

PRÁVĚ
VYCHÁZÍ

každý pátek ZDARMA
TÝDENÍK

Čapí hnízdo.
Protáhne se

Krátce

inzerce

Policejní razie kvůli nákupům
respirátorů za miliony korun

Peroutka. Bude
opět u soudu
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Velká série letních
koncertů začne
22. července v Jih-
lavě vystoupením
skupiny Čecho-
mor, zakončí
ji kapela Kabát
19. září v Liberci.

Unikátní projekt s názvem
Summer Arena se zastaví
v šesti krajských městech
a čítá několik desítek koncer-
tů, během kterých se vystřídá
osm interpretů. Koncerty se
vždy odehrají v atraktivním
kulturním areálu, který po-
stupně vyroste ve všech měs-
tech, tedy v Jihlavě, Brně, Ost-
ravě, Plzni, Praze a Liberci.
Na pódiu se pak každý den
představí jeden z umělců. Ná-
vštěvníci se mohou těšit na
Kabát, Lucii, Daniela Landu,

Chinaski, V. Dyka & B-Side
Band, Čechomor, Annu K.
nebo Wanastowi Vjecy.
V rámci Areny zazní i kon-
certní verze muzikálu Děti
ráje. Tato open air akce opera-
tivně reaguje na aktuální situ-
aci, kdy je omezen počet ná-
vštěvníků. „Jde o snahu v této
pro kulturu nelehké době vy-
slat signál, že špičky české hu-
dební scény jsou schopny se
dohodnout a odehrát i menší
koncerty pro omezený počet
lidí,“ uvedl Radek Havlíček
za pořadatele, jimiž jsou

agentura Glanc, Pink Panther
Agency, BrainZone
a Blackstar Media ve spolu-
práci s Live Nation CZ.
Arény budou vybaveny tou

nejlepší dostupnou techni-
kou, jaká je za běžných pod-
mínek k dispozici jen pro vel-
ké zahraniční interprety
a špičkové české eventy. Po
každém hudebním bloku se
budou stěhovat o město dál,
jako při běžném turné kape-
ly. Velkoryse navržené pro-
story budou samozřejmě spl-
ňovat všechna aktuální naří-

zení MZČR a z toho vyplývají-
cí veškerá hygienická opatře-
ní. Arény budou mít rozlohu
osm tisíc metrů čtverečních
a jejich kapacita bude dva
a půl tisíce lidí. Vstupenky
jsou již nyní v prodeji v sítích
TicketLIVE a Ticketportal.
Organizátoři se zaměřili

i na občerstvení. Součástímo-
bilní arény bude designová re-
staurace s barem či prostorné
stany. „Je připraveno nadstan-
dardní vybavení a servis, kte-
ré neodpovídají běžným zvyk-
lostem. Naší snahou je, aby to

byl kulturní i gastronomický
zážitek. Máme dostatečnou
kapacitu stanů, kde mohou
návštěvníci daného koncer-
tu, i v případě nepřízně poča-
sí, v klidu a pohodlí strávit
čas před a po koncertě,“ dopl-
nil Havlíček. MET

... a kapela Kabát bude mít na starosti její závěr. 2x BRAINZONE.CZ

Kdo, kdy a kde

Detailní program a přehled
měst najdete na:
https://summer-arena.cz/
vstupenky-a-program/.

Skupina Čechomor letošní Summer Arenu otevře...

inzerce

Summer Arena láká na hudbu
nebo gastronomický zážitek
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Na britských ostro-
vech nejsou letos
povoleny festivaly
ani velké koncer-
ty. Zrušili i tradiční
Glastonbury.

Paul McCartney, Ed Sheeran
či kapela The Rolling Stones
se připojili k výzvě britských
hudebníků, která vládu pre-
miéra Borise Johnsona žádá,
aby pomohla hudebnímu prů-
myslu překonat následky ko-
ronavirové krize.
„Budoucnost koncertů, fes-

tivalů a stovek tisíc lidí, kteří
v tomto odvětví pracují, vypa-
dá bledě,“ píší ministrovi kul-
tury Oliveru Dowdenovi.
Podle autorů otevřeného

dopisu se bude moci hudební
branže ke stavu před pande-
mií vrátit nejdříve v roce
2021. Vládní podpora tak po-

dle nich bude klíčová, aby se
zabránilo masovým insolven-
cím a zániku celého odvětví,
které má ve světě výjimečné
postavení.
V roce 2019 se hudební od-

větví podílelo na britské eko-
nomice 4,5 miliardy liber (té-
měř 133 miliard korun) a na-
vázáno na ně bylo 210 tisíc
pracovních míst.
Johnsonova vláda by měla

podle muzikantů mimo jiné
jasně říci, kdy bude možné
opět pořádat koncerty a festi-
valy. Firmy a zaměstnance by

měla podpořit také finančně,
aby těžké období dokázali
překlenout.
Pod výzvu se podepsalo

více než patnáct stovek hu-
debníků, producentů či pro-
vozovatelů koncertních hal
a klubů. Kromě McCartney-
ho, Sheerana a kapely The
Rolling Stones například
i Rod Stewart, Eric Clapton,
Bob Geldof, Liam Gallagher,
skupina Coldplay, Sting či
zpěvačka Dua Lipa.
Ministr Dowden v reakci

na Twitteru napsal, že obavy

hudebníků chápe a rozumí
i tomu, že chtějí znát termín,
kdy budou akce povolené.
Aby bylo možné jasný plán
představit, je podle něj třeba
učinit velmi těžké rozhodnu-
tí týkající se rozestupů mezi
lidmi, o kterých víme, že za-
chraňují životy.
Opatření, které britská vlá-

da kvůli koronaviru zavedla
na konci března, letos nepo-
voluje v Británii – stejně jako
v dalších zemí světa – konání
festivalů a koncertů. Zrušen
byl i letošní ročník festivalu
Glastonbury, který je největ-
ší akcí svého druhu na světě.
Čtyři části Spojeného krá-

lovství – Anglie, Skotsko,Wa-
les i Severní Irsko – o opatře-
ních proti koronaviru rozho-
dují zvlášť. Nyní restrikce
v různém tempuuvolňují. An-
glii, o jejímž postupu rozho-
duje ústřední vláda v Lon-
dýně, chystá poslední velkou
etapu rušení restrikcí na zít-
řek. ČTK A MET

Denní počet nových případů
koronavirové nákazy v USA
ve středu překonal hranici
50 tisíc, což je nejvíce od za-
čátku pandemie. Vyplývá to
ze statistik vedených Univer-
zitou Johnse Hopkinse.
Prezident Donald Trump,

který po měsíce odmítal no-
sit roušku, ačkoli to doporu-
čuje americké Středisko pro
kontrolu a prevenci nemocí,
uvedl, že její používání pod-
poruje. Sám si ji údajně něko-
likrát nasadil a vzal by si ji,
kdyby byl s více lidmi v uza-
vřené místnosti. Média však
poznamenala, že dosud ne-

byl spatřen s rouškou na obli-
čeji. Nošení roušek se stalo ve
značně rozdělené společnos-
ti politickým tématem.
Mnohé státy vzhledem

k novému nárůstu infikova-
ných zastavují uvolňování re-
strikcí, nebo je dokonce opět
zpřísňují – v čele s nejlidnatěj-
ší Kalifornií, jež je nyní ohnis-
kem pandemie v zemi. Nej-
větší nárůsty nových případů
v současnosti hlásí také Ari-
zona, Florida a Texas, které
jsou mezi čtrnácti státy,
v nichž se během června po-
čet nakažených více než
zdvojnásobil.

Kalifornie nařídila uzavře-
ní barů a vnitřních prostor re-
staurací v devatenácti okre-
sech, což se dotkne 70 pro-
centmístních obyvatel. Vede-
ní státu Indiana zastavilo pro-
ces postupného uvolňování
restrikcí a Nové Mexiko pro-
dloužilo stav zdravotní nou-
ze do poloviny července.
Město New York, jež bylo

ohniskem nákazy na začátku
pandemie ve Spojených stá-
tech, preventivně zakázalo
servírování jídla uvnitř re-
staurací. Město Miami Beach
na Floridě zavádí noční zákaz
vycházení. ČTK

Britský soud odmítl vydat Ve-
nezuele zlato v hodnotě
miliardy dolarů (23,6 miliar-
dy korun), které je v trezo-
rech britské centrální banky.
Rozhodnutí odůvodnil tím,
že drahý kov nenímožné pře-
dat venezuelskému preziden-
tovi Nicolási Madurovi, neboť
Spojené království jej neuzná-
vá jako hlavu státu.
Maduro zlato požadoval

jako pomoc své chudé zemi
v boji s epidemií koronaviru.

Britská centrální banka mu
ho však odmítla vydat s vy-
světlením, že britský kabinet
za hlavu státu pokládá šéfa
opozice Juana Guaidóa. Ten
se na začátku loňského roku
z pozice šéfa parlamentu pro-
hlásil dočasnou hlavou státu,
poté co parlament ovládaný
opozicí neuznal nový Madu-
rův mandát vzešlý z voleb
v roce 2018. Prozatímní hla-
vou státou ho uznává několik
desítek zemí. ČTK

Ed Sheeran MAFRA Rod Stewart MAFRA

Změna
ústavy
prošla
Předsedkyně ústřední vo-
lební komise Ella Pamfilo-
vová (na snímku) uvedla,
že změnu ruské ústavy
v referendu podpořilo
77,9 procenta účastníků,
21,27 procenta bylo proti.
Změny umožní prezidentu
Vladimiru Putinovi opětov-
ná zvolení i po vypršení ny-
nějšího mandátu v roce
2024, a to na dvě další šes-
tiletá období. Mohl by tak
setrvat u moci až do květ-
na 2036. 2x AP

USA. Tisíce nakažených

Číslo dne

123
Tolik let uplynulo od zaháje-
ní provozu obřího kola ve ví-
deňském zábavním parku Prá-
tr. Stavbu zahájili v listopadu
1896 u příležitosti nadcházejí-
cího 50. výročí korunovace cí-
saře Františka Josefa. Kolo
bylo poškozeno v závěru dru-
hé světové války a po jeho re-
konstrukci instalovali jen po-
lovinu vagonů, tedy patnáct.
Průměr kola dosahuje 61 met-
rů. Celá železná konstrukce
váží 430 tun. Vstupné pro do-
spělé činí 12 eur, děti zaplatí
eur pět.

Zlato. Madurovi
poklad nevrátí

Krátce

Mají navíc
tisíce letušek
Letecká společnost Ame-
rican Airlines varovala,
že jí kvůli dopadům pan-
demie přebývá 8 tisíc le-
tušek a stevardů. Zvažu-
je zeštíhlení své pracov-
ní síly předčasnými dů-
chody a odchody doho-
dou. Firma očekává, že
v červenci 2021 jí bude
přebývat 10 až 20 pro-
cent zaměstnanců.

Etiopský císař
skončil na zemi
V londýnském parku zni-
čili neznámí pachatelé
bustu bývalého etiopské-
ho císaře Haileho Selas-
sieho (1892 až 1975). Str-
žení sochy zřejmě souvi-
sí s nepokoji v Etiopii,
které vypukly po vraždě
zpěváka, jenž byl obháj-
cem práv etiopského et-
nika Oromů. Pro ně je Se-
lassie symbolem dlouho-
letého utlačování ze stra-
ny Amharů, k nimž býva-
lý císař patřil. ČTK

Světová esa žádají vládu
v Británii o podporu



Nyní
2 000 Kč
zpět

Solárně ovládaná venkovní
roleta vás spolehlivě ochrání
před letními vedry

velux.cz/letovestinu

ZACHOVEJTE
CHLADNOU HLAVU

Červnové sluníčko oproti
předchozím letům šetřilo své
síly a poskytlo nám více času na-
chystat se na letní vedra. Šetřit
stále můžete i vy, pokud si do
18. července koupíte venkovní
roletu VELUX na solární pohon.
Za každý pořízený kus totiž
v rámci akce „Léto ve stínu“
dostanete zpátky 2000 korun.
Stačí se zaregistrovat na stránce

www.velux.cz/letovestinu, kde
najdete všechny informace.

Proč se v podkroví trápit hor-
kem, když na střešních oknech
můžete mít venkovní stínění?
Venkovní rolety VELUX zachytí až
97 % tepla ze slunečního záření
a udrží tak v interiéru příjemné
klima. Zároveň umí zcela zatem-
nit místnost pro nerušený spánek
kdykoli během dne. Venkovní
roleta vám zajistí dokonalé sou-
kromí a v zimě s ní navíc ušetříte
za topení. Bezúdržbová hliníková
konstrukce s dlouhou životností

odolá těm nejnáročnějším pově-
trnostním podmínkám letních
bouřek, sníží hluk deště i krupo-
bití a pomůže ochránit váš domov
před vloupáním.

Nyní si můžete výhodně
pořídit venkovní roletu VELUX
s dálkovým ovládáním na solární
pohon. Snadno ji namontujete
i na starší okna VELUX, protože
k oknu není potřeba přivádět
elektřinu. Baterie motoru je pra-
videlně dobíjena fotovoltaickým
napájecím článkem, který fun-
guje na bázi denního světla, tedy
nezávisle na intenzitě slunečního
záření.

Solárně napájená roleta navíc
může stínit úplně sama podle
aktuálního počasí. Tento kom-

fort získáte pořízením chytrého
řídicího systému VELUX ACTIVE
with NETATMO, který ovládá
všechny motorizované výrobky
VELUX. Součástí systému jsou
senzory, které neustále monito-
rují interiérovou teplotu, vlh-
kost vzduchu a množství CO2.
Na základě vyhodnocení těchto
údajů i reálného počasí se střešní
okna se systémem VELUX ACTIVE
automaticky otvírají, zavírají
i zastiňují.

www.velux.cz/letovestinu

Za nákup solárně
poháněné venkovní
rolety VELUX do 18.
července dostanete
zpět 2000 korun

Akce Léto ve stínu
s venkovními roletami
VELUX pomalu končí
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„Kdo to umí s železem, zvlád-
ne to i se dřevem.“ To bylo
heslo dědečka dvojice bratrů
dvojčat Dominika a Jana Her-
kových, kteří stojí za úspěš-
nou firmou ručně vyrábějící
nábytek – Wuders. Parta, do
níž v začátcích naskočil ještě
starší bratr Václav, si zakládá
nejen na rodinné tradici, ale
i na udržitelnosti budoucnos-
ti českého nábytkářského ře-
mesla. Proto si do svého
týmu nejraději vybírají raubí-
ře z učilišť.
„I my jsme byli kluci z hor-

ších lavic – a to jsme si vybra-
li obor především kvůli zá-
jmu o poctivé řemeslo. Nyní
s námi pracuje také náš otec
a plánujeme zapojit i mamin-
ku,“ říká pro deník Metro za
obě dvojčata Jan Herka.

Jste potomci fachmanů
z oboru. Jaké to je, být už
několikátými v rodinné
tradici?
Předáváme si zkušenosti

z generace na generaci. Děde-
ček měl dílnu, kam jsme rádi
chodívali. Tvořil tam různé
vylepšováky či stroje a jeho
práci jsme obdivovali. U táty
to bylo velice podobné. Uká-
zal nám práci s různými ma-
teriály. Proto jsme se taky
všichni dali na obor strojního
mechanika, abychom udrželi
naši rodinnou tradici v kovo-
výrobě. Práce se dřevem je
dost podobná, ale vždy rozho-
duje zručnost a chuť učit se
novým věcem.

Dá se truhlařina naučit
i bez odborných znalostí?
Ano, ty se potom získají

praxí a neustálým zjišťová-
ním nových informací. My
jsme se k truhlářství dostali
už na základní škole, kde
jsme chodili do modelářské-
ho kroužku stavět letadla.
Doma jsme si pak vyráběli
nejrůznější truhly a stoličky.
Jakmile jsme začali s výrobou
industriálního nábytku, zjisti-
li jsme, že to není jen o zna-
lostech a zkušenostech

z truhlařiny, ale také o ostat-
ních oblastech podnikání.

Jak lze v dnešní době v ře-
mesle konkurovat jiným
truhlářům? A co teprve vel-
koobchodním nábytkář-
ským domům?
Je vždy otázkou, jak se na

konkurenci dívat. Porovnává-
me nabídku, image, či služ-
by? My se snažíme stavět vše
na zákaznících. Nabízíme
nadstandardní konfiguraci
každého produktu, což naši
zákazníci oceňují. Vývoj
máme na prvním místě. Mů-
žeme tak zaručit, že jsou pro-
dukty bytelné, jednoduše
smontovatelné, a tedy i snad-
no doručitelné.

Jak se vyvarujete
závad?
Ve výrobě máme dvě kon-

trolní stanoviště, kde hlídá-
me každou sebemenší záva-
du. Samozřejmě že to vše
není pouze o produktu. Zákla-
dem úspěchu je i pevné bale-
ní a chytrá logistika. Třeba
Ikea je pro nás inspirací kvůli
filozofii. Mají perfektně
zvládnutou každou oblast ná-
bytkářského byznysu. Tedy
kromě jedné. Každý už asi ví,
že nejslabší oblastí je kvalita
jejich produktů. Z důvodu
nízké ceny jsou výrobky čas-
to nekvalitní a mají krátkou
životnost. My jsme v tomto
ohledu přesný opak. Náš ná-
bytek stavíme na kvalitě
a dlouhé životnosti v řádu de-
sítek let. Díky tomu šetříme
přírodu, což je jeden z našich
základních kamenů.

Kdo je váš typický
zákazník?
Naše cílová skupina je doce-

la široká, jelikož stavíme na-
bídku produktů tak, aby vy-
hovovaly komukoli. Podle
dat u nás převážně nakupují
ženy, což je pochopitelné.
Často se setkáváme s názo-
rem, že u zařizování interié-
ru má poslední slovo právě
žena.

Děláte také nábytek na
zakázku?
Zakázkovou výrobu už ne-

děláme, zrušili jsme ji. Brzdi-
la nás v růstu. Chtěli jsme se
soustředit na větší počet od-
běratelů, a to nám výroba na
zakázku zkrátka nedovolova-
la. Další věc je, že chceme
udávat trend, směr v designu
nábytku a to chceme neustá-
le posouvat dál. Kdybychom
dělali věci na zakázku, neby-
lo by možné, abychom se vě-
novali přesně tomu, čemu
chceme.

Jakmáte jako tři sourozen-
ci ve firmě rozdělené
role?
Na počátku jsme si je pev-

ně nestanovili. Přišlo to přiro-
zeně samo, protože už jako
malí, když jsme spolu neustá-
le tvořili, budovali bunkry na
stromech nebo opravovali
kola, se ukázalo, kdo je tech-
nický typ a kdo generál. To
nám zůstalo dodnes. Já se sta-
rám o šéfování, brácha Domi-
nik se ujal kreativní práce
s focením, natáčením a hledá-
ním nových nápadů. Nejstar-
ší bratr Václav je u celkové vý-
roby, navrhování a vývoje no-
vých produktů. Jsem rád, že
se každý chopil toho, co ho
nejvíc baví.

Kdy vznikla myšlenka zalo-
žit značkuWuders?
Hned po výpovědi v první

práci jsme založili v roce
2016 e-shop a zkoušeli pře-
prodávat různé zboží, ale pro-
jekt nás nenaplňoval, tak
jsme ho prodali. V té době šel
Dominik pracovat za brá-
chou Vaškem do kovárny,
kde vznikla myšlenka vyrá-
bět kovový nábytek. Vše jsme
začali probírat dohromady
a nejvíc nás zaujal industriál-
ní styl, který nikdo v Česku
tehdy nevyráběl. Věděli jsme,
že je to něco, co nás přitahu-
je, a že budeme první na
trhu.

A potom?
Pustili jsme se do práce

a věnovali asi sedm měsíců
přípravám, našli jsme malou
dílnu, koupili první stroje, vy-
robili první produkty, dokon-
čili e-shop, zapnuli on-line re-
klamy a čekali na první zakáz-
ku. Přesné spuštění e-shopu
bylo 5. července 2017. První
objednávka pak přišla asi za
měsíc.

Jaká je nynější úroveň
truhlářských učňů?
Úroveň vyučeného kluka je

vždy těžko měřitelná. Před
šesti lety, kdy jsme vycházeli
z učiliště, nás odcházelo pat-
náct vyučených, a to nás do
prvního ročníku přicházelo
třicet. Přijde nám nešťastně
nastavené, že ten, kdo má
horší známky, automaticky
skončí na učňáku, protože
nemá další možnosti. Vždy
nám přišlo, že je s námi i tak
zacházeno. Tak je i přistupo-
váno k výuce. Naštěstí platí
pravidlo, že kvalita toho, kdo
má o obor opravdu zájem, je
dost vysoká. I podle toho si vy-
bíráme kluky do dílny. Zjišťu-
jeme, jestli dřevo mají jako

koníček. Třeba že si doma vy-
rábějí svoje věci nebo se dře-
vem experimentují.

Kolega z redakce má od
vás jídelní stůl. Kde jinde
jsem se s vaší prací mohl
setkat?
Nabídku máme postave-

nou pro lidi, kteří řeší vlastní
bydlení. Většina je vyrobená
právě do domů a bytů. Určitě
jsou ale naše kousky u ne-
spočtu firem v kancelářích.
Dříve jsme dělali i několik re-
staurací, barů, pár prodejen
v Praze. Jeden menší kus je
také v katedrále svatého Víta
v Praze nebo jsme tvořili pro
známého youtubera jménem
GoGoManTv.

Tahle dvojka bratrů stojí za designovým nábytkemWuders. Dominik a Jan Herkovi.

Podstavec pod monitor tu pořídíte za 1590 korun. 2x WUDERS

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

Uličníci ze zadních lavic jdou
ve stopách dědy a táty truhlářů

Udržitelná výroba

Lidé více přemýšlejí o nákupu
nového nábytku, aby jim vydr-
žel co nejdéle.

● Udržitelný design nyní be-
rou i výrobci jako výzvu. Zá-
kladem je biologicky a ekolo-
gicky odbouratelný materiál,
což je hlavně dřevo z masivu.

● „Výrobní proces je náročný,
protože dřevo se musí sušit,
hoblovat a následně brousit
a tvarovat do polotovarů,
které se spojují. Designový
návrh, výroba a kompletace
nábytku z masivu musí přihlí-
žet na vlastnosti dřeva, jeho
formování či možné změny
tvaru a objemu,“ říká Slavo-
mír Alžbetkin, výkonný ředi-
tel Javoriny. Ta za každý pro-
daný kus nábytku vysazuje
nový strom pro udržitelnost.

Sourozenci

12
Tolik hodin denně pracují
sourozenci Herkovi na výrob-
cích i propagaci značky
Wuders. V začátcích museli
do své firmy vložit více než
šest set tisíc korun. Dvojčata
pracují společně i mimo kan-
celář. Bydlí totiž v jednom
bytě.
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Děti od 5 do 15 let
mohou vyzkoušet
cirkusové umění.

Rodiny, které budou mít čas
a zůstávají o některých prázd-
ninových dnech doma, mo-
hou s dětmi vyrazit za netra-
diční zábavou. Na holešovic-
kém Výstavišti Praha se díky
slavnému souboru Cirk La Pu-
tyka chystají letní interaktiv-
ní workshopy. Na nich si mo-
hou vyzkoušet cirkusové

umění na vlastní kůži. Pro-
gram probíhá venku, na čers-
tvém vzduchu a vmalých sku-

pinách. „Léto bude na Výsta-
višti opravdu bohaté. Kromě
koncertů, festivalů nebo dět-
ských sportovních táborů si
určitě nenechte ujít výjimeč-
nou příležitost umožnit dě-
tem vyzkoušet si cirkusové
disciplíny s dnes již legendár-
ním Cirkem La Putyka. Je to
unikátní možnost, běžně se
na jednotlivé workshopy
s profesionály z cirkusového
studia Cirk La Putyka přihlá-
sit nedá. Kapacita workshopů
je omezena, proto zájemcům
doporučujeme rezervovat si
co nejdřív místo přes webové
stránky Výstaviště,“ řekl To-
máš Hübl, předseda předsta-
venstva Výstaviště Praha. MET

Zakladatelé souboru Cirk
La Putyka Rosťa a Vítek
Novákovi jsou potomky
slavného českého loutkáře
Matěje Kopeckého.

● Jejich první workshop se
uskuteční už 11 července,
další pak 25. července
a 8. a 22. srpna.

Děti si mohou zkusit a naučit
se třeba skoky na trampolíně,
žonglování, při němž se pro-
cvičuje koordinace těla a roz-
voj kreativního myšlení. Jistě
si oblíbí chůzi po laně, pozem-
ní akrobacii, stojky i jiné.

● Více informací najdete na
webu Vystavistepraha.eu.

Děti si workshopy užijí. VYSTAVISTEPRAHA.EU

Michal Dvořák zve na výlety. STREDNICECHY.CZ

Jsou filmovými hvězdami
Zajímavý projekt vznikl v Karlových Varech. Studentka
oboru fotografie na Střední uměleckoprůmyslové škole
keramické a sklářské Anna Žáčková vytvořila spolu s kar-
lovarskými zaměstnanci knihoven sérii filmových plaká-
tů. Při jejich tvorbě se inspirovala skutečnými filmovými
plakáty. V jejích dílech se do postav na slavných filmo-
vých plakátech stylizovali sami zaměstnanci knihovny.
Na snímku je knihovnice Dagmar Vegrichtová, která se
stala hlavní postavou na plakátu Pulp Fiction. Tu v origi-
nále ztvárnila legendární herečka Uma Thurmanová. Vý-
stava s názvem Knihovníci z plakátů aneb Když nemohou
filmy do Varů, musí Vary do filmu je k vidění v místní
krajské knihovně do 29. srpna. MAFRA

Intimní

Známý český hudebník, skla-
datel, producent, důležitý
člen kapely LucieMichal Dvo-
řák prozradil, kam rád jezdí
na výlety. Ačkoli hodně cestu-
je po světě, oceňuje krásy
středních Čech. Stal se také
jednou z tváří kampaně Stře-
dočeské centrály cestovního
ruchu s názvem Královských
72 hodin. Podporuje tak ne-
jen památky a motivuje Če-
chy k tomu, aby cestovali po
vlastní zemi a poznávali její
nádherná zákoutí. „Po Če-
chách cestuji rád, je to pří-
jemná změna oproti mým
pracovním cestám, které
jsou často zahraniční. Nejvíc

si odpočinu u přehrad nebo
na březích řek, na horách,
při procházkách lesem. Mám
rád přírodu, ale nepohrdnu
ani památkami. Střední Če-
chy jsou jich plné, to je jejich
velké plus,“ říká Michal Dvo-
řák. Se svou rodinou rád spor-
tuje – chodí na túry nebo jez-
dí na kole. „Je tu hodně kvalit-
ních cyklostezek,“ popisuje
rodinné výlety hudebník.
Jeho nejmilejším středočes-
kým místem jsou Poděbrady.
„Dokázal bych o nich básnit
dlouhé hodiny! Je to překrás-
né lázeňské město s bohatou
historií, jen kousek od Pra-
hy,“ uvádí závěrem. MET

Věhlasný jazzový festival
ve švýcarském Montreux,
který se letos kvůli koronavi-
rové pandemii poprvé od své-
ho vzniku v roce 1967 ne-
uskuteční, uvede místo zru-
šeného ročníku legendární
koncerty z minulosti na in-
ternetu. Ode dneška do
18. července budou zázna-
my z archivu bezplatně
k zhlédnutí na videoportálu
YouTube. Budou k vidění
i dosud nikdy nezveřejněné
záznamy koncertů, napří-
klad vystoupení bluesového
kytaristy Johna Lee Hookera
z roku 1983. Hudební fanouš-
ci si mohou pustit také vy-
stoupení Niny Simoneové
z roku 1976, Etty Jamesové
či BB Kinga z roku 1993,
Suzanne Vegy a Carlose San-
tany z roku 2004 nebo Deep
Purple z roku 2011. ČTK

Zajímavý program chystají potomci slavného loutkáře

• Vysoké podpatky, kožené
korzety a hodně žhavé zážitky!
NOVINKA. Sexy holky v kůži!
Napiš SMS ve tvaru 80BNA
a text na 909 15 50

• Jsem Tina, 23 let. Rozešla
jsem se s přítelem. Na vztah teď
nemám. Sex mi ale chybí. Zavolej
mi na 909 90 99 25 nebo mi rov-
nou napiš SMS na číslo 909 15 40
s kódem 53PLJ a tvůj text!

E.M.A. Europe sro, POBox 14, Praha 05, 110 05, tech. zaj.Materna,
od 18let,1sms/50Kč, 1min/90Kč včDPH,max. délkahovoru

15minut, www.ema.bz,www.platmobilem.cz

Bohaté léto i díky
Cirku La Putyka

Michal Dvořák. Rád se
vrací do středních Čech

Festival. Ode
dneška na síti

Krátce

Hudba šlechty
Festival Letní slavnosti
staré hudby věnuje svůj
21. ročník především
hudbě šlechtických dvo-
rů. Zve do světa, jenž je
spjat se vznikemmnoha
hudebních forem. Festi-
val bude v různých sá-
lech v Praze od 23. čer-
vence do 7. září.

Hraní v autobuse
Letní projekt Divadla
Kult letos přesedlá z vla-
ku do autobusu. Ve staré
karose odehrají předsta-
vení Bermudský trojúhel-
ník. Premiéra je dnes od
20.00 na autobusovém ná-
draží v Litoměřicích.

Víno s výhledem
Pražská Vinice sv. Kláry
v Troji nabízí loňská
vína, jde o pět odrůdo-
vých vín a dvě cuvée. Bo-
tanická zahrada, jejíž je
vinice součástí, prezentu-
je i červené víno odrůdy
Rulandské modré roční-
ku 2016, jež je největší
chloubou vinice. MET

Kancelář řádkové inzerce: Václavské
náměstí 1, palác koruna, Praha 1





INZERCE



www.metro.cz SERVIS pátek 3. července 2020 10

22/26 °C25/29 °C23/27 °C21/25 °C

PONDĚLÍNEDĚLEZÍTRADNES

Počasí

„Se mnou
jsi v bezpečí...“

ALEŠ VIKTORA
Facebook

Teplotní rekordy: 8,0 °C (1864) 34,4 °C (1952) Bio:

Vydává MAFRA, a. s., se sídlem Praha 5, Karla Engliše 519/11, PSČ: 150 00, IČ: 45313351. Tel.: 225 065 111. E-mail: dopisy@metro.cz; web: www.metro.cz.Redakce: Petr Holeček – šéfredaktor;
ŠimonMerta – zástupce šéfredaktora. Tištěný náklad ověřuje ABC ČR, člen IF ABC. Obchodní oddělení, e-mail: sales@metro.cz, inzerce@metro.cz, Brno, tel.: 516 202 521. Tisk: mafraprint – Praha

Napište svou bublinu

a Olomouc • Evidenční číslo MK ČR E 16400, ISSN 1211 - 7811. Distribuci zajišťuje PNS, a. s. Vychází denně v pracovních dnech. © MAFRA, a. s., 2020 nebo uvedení dodavatelé obsahu. Jakékoli užití
a šíření částí nebo celku obsahu deníku METRO (včetně jejich překladu) bez písemného svolení vydavatele je zakázáno. Vydavatelství MAFRA, a. s., je členem koncernu AGROFERT.

Výrazy vpisujte od středového písmene B
ke kraji kruhu. Tajenka je od čísla 1.
1. malá blána
2. dřívější
3. bořit
4. pohádkový

„němý“ princ
5. činit blaženým
6. rohovníci
7. autor básní
8. barvící

(do běla)

ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

16.35 Polopatě
17.30 AZ-kvíz
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domovmůj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.10 Princezna a písař

Pohádka (ČR, 2014)
21.30 Všechnopárty
22.25 Profesionálové
23.20 Případy

detektivaMurdocha XII
00.30 Objektiv
01.00 Chalupa je hra
01.25 Kuchařská pohotovost
01.45 Banánové rybičky
02.10 Dobré ráno
04.50 Hobby naší doby
05.15 Etiketa

16.15 David Attenborough a le-
gendární obří slon Jumbo

17.15 Sloni žijí do sta let
18.15 Vzkaz Pavla Pafka
18.45 Večerníček
18.55 Cesty víry
19.20 Vesnicopis
19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém

znakovém jazyce
20.00 Důvod žít a zemřít

Western (It./Šp./Fr./N, 1972)
22.00 Dobrodruzi

Dobrodr. drama (Fr./It., 1967)
23.55 Most IV (1/8)

Krimiseriál (Dán./Švéd., 2018)
00.55 Gomora IV (11/12)
01.40 Itálie –

zeměmódě zaslíbená

15.55 Dr. House VII (2)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.25 Co na to Češi
18.15 Comeback
18.50 Hospoda (36)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Policie Modrava (14)

Krimiseriál (ČR, 2013)
21.30 Dáma a Král (5)
22.40 Dědictví

aneb Kurva se neříká
Komedie (ČR, 2014)

00.50 Okresní přebor (5, 6)
02.00 Dr. House VII (2)
03.10 Co na to Češi
03.45 Ordinace v růžové

zahradě 2 (734)

16.30 Krimi zprávy
16.50 Policie v akci
17.40 Prostřeno!
18.55 HLAVNÍ ZPRÁVY
19.55 SHOWTIME
20.05 Počasí
20.15 VražednáMallorca (1)

Krimiseriál (VB, 2019)
21.20 Lovci

prokletých pokladů (1)
Dobrodružný seriál (Fr., 2017)

22.10 3 dny na zabití
Akční film (USA/Fr./Rus., 2014)

00.35 Policie v akci
01.35 Walker,

Texas Ranger VIII (8)
02.30 Poslední polda III (11)
03.30 Prostřeno!
04.30 Šéf na grilu

06.00 Ranní fresh
09.00 Zpátečka
10.00 Mixxxer Show
12.00 Óčko hity
14.00 Top 3 Óčko Chart
14.15 Óčko hity
15.00 Face off
16.00 Óčko hity
19.00 Moje desítka

Top 10 klipů podle diváka Óčka
19.50 Óčko hity

Klipy nonstop
21.00 CZ & SK

České a slovenské klipy
nebo živá vystoupení

22.00 Party ride
Dance music pro všechny
na páteční mejdan

1.00 Óčko flirt

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Luštěnka

Sudoku

TV tipy
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V Česku mají
tradici velké
i malé pivovary.

Pivo je v Česku považováno za
národní nápoj a určitou sou-
část kulturního dědictví. Jeho
historie sahá až do dávného
starověku. Příběh piva by vy-
dal na několik tlustých knih.
My však máme pouze tuto
stránku. Proto vám naservíru-
jeme jen malou historickou
ochutnávku. Nečekejte, až
spadne pěna, a rovnou se dej-
te do čtení.

Pivní starověk
Za kolébku výroby piva je

považována Mezopotámie,
kde Sumerové a Asyřané pěs-
tovali již v sedmém tisíciletí
před naším letopočtem růz-
né obiloviny včetně ječmene.
Nejstarší písemné zprávy
o pivu pocházejí z doby při-
bližně tři tisíce let před na-
ším letopočtem, z Babylonu.
Babyloňané nejenže znali po-
stup výroby piva a sladu, ale
na svých tabulkách uvádějí
prastaré recepty na různé
druhy piv: pivo husté, pivo
červené, pivo černé.
Na našem území vařili pivo

už Keltové, avšak chmelení
piva se připisuje Slovanům.
První zmínka o pivu v Če-
chách pochází z roku 993,
kdy český biskup Vojtěch dal
postavit benediktinský kláš-
ter v Břevnově a tam začali
pivo vařit.

Boomminipivovarů
Když se řekne tradiční čes-

ký pivovar, napadne vás nej-
spíš ten plzeňský či budějo-
vický. Bohatou historii však
mají i minipivovary. Ty nyní
zažívají obrovský boom.
V Česku je něco málo přes
pět set pivovarů. Většinu tvo-
ří minipivovary. Kolem roku
1900 však bývalo na našem
území možná až tisíc pivova-
rů. Nejstaršími minipivovary
byly takzvané právovárečné
domy, kteréměly uděleny vý-
sadu vaření piva. Jen na úze-
mí Prahy vzniklo a postupně
zaniklo od 15. století kolem
200 pivovarů. Ještě ve druhé

polovině 19. století bylo v Pra-
ze asi 40 pivovarů, na začát-
ku 20. století jejich počet kle-
sl na šestnáct. Po druhé světo-
vé válce existovaly Praze pou-
ze dva malé pivovary – U Fle-
ků a U Svatého Tomáše.
V nich simůžete dát jedno vy-
chlazené i nyní.
Pivovar U Fleků se nachází

na Novém Městě, v Křemen-
cově ulici. Zdejší flekovský
tmavý ležák je legendou. Tra-
dičním způsobem se vaří už
stovky let. Pivo si můžete dát
i U Svatého Tomáše. Je jen tro-
chu jiné než to, které tu před
více než 600 lety popíjeli zdej-
šímniši. Na nádvoří bývalého

augustiniánského kláštera
najdete Augustine Restau-
rant. Legendární Svatotomáš-
ské pivo tumají, podle původ-
ní receptury ho ale vaří Pivo-
var Matuška.

Původní receptura
Na tradici dají i pivovary

velké. Dobrým příkladem je
Budějovický Budvar. Jeho his-
torie sahá až do roku 1895.
Pivo tu dosud dělají podle pů-
vodní receptury. K výrobě le-
žáku Budweiser Budvar Origi-
nal, který je nositelem chrá-
něného zeměpisného označe-
ní „Českobudějovické pivo“,
se používá hlávkový chmel

Žatecký poloraný červeňák,
český slad a voda z artéských
studní. „Přímo v pivovaru
máme 300 metrů hluboké
studně. Křišťálově čistá voda,
dědictví jezera z doby ledové,
dává pivu nezaměnitelnou
chuť. Pivo zraje v ležáckých
tancích, ve kterých si každá
várka pobude vždy tak dlou-
ho, dokud se plně nerozvine
její chuť,“ popisuje unikát-
nost piva mluvčí pivovaru
Markéta Ježková.
Zajímavostí také je, že ať si

Budvar objednáte kdekoli,
máte jistotu, že jde o originál
vařený výhradně v Českých
Budějovicích. MAREK HÝŘ

Loňský rok byl pro české pivo-
varnictví úspěšný. Celkový vý-
stav loni vzrostl o 1,6 procen-
ta a dotkl se hranice 21,6 mi-
lionu hektolitrů. Jde o rekord-
ní výstav druhý rok za sebou.
Stejně jako předloni stojí za
tímto výsledkem především
export, který se meziročně
zvýšil o 4,5 procenta, nealko-
holické pivo si v exportu po-
lepšilo dokonce o 22 procent.

Trochu se smutkem se na
pivovarské statistiky musí dí-
vat hospody a restaurace. Po-
díl čepovaného piva na celko-
vé konzumaci totiž i nadále
klesá, loni o další procentní
bod – na historických 35 pro-
cent. Zájem o čepované pivo
v tuzemsku klesá také na
úkor baleného ve skleněných
lahvích, plechovkách a PET
lahvích.

V letošním roce pivovary
očekávají ještě výraznější pro-
pad, a to vlivem pandemie
a souvisejících vládních re-
strikcí, které donutily restau-
ratéry své podniky na více
než dva měsíce zavřít.
Vliv bude mít také omeze-

ná otevírací doba hospod. Ne-
gativně se na číslech podepí-
še rovněž zrušení velkých fes-
tivalů. MET

Když si objednáte Budvar, máte jistotu, že jde o originál z Českých Budějovic. BUDĚJOVICKÝ BUDVAR

284 kousků

Spotřeba piva na obyvatele
se meziročně mírně zvýšila.

● V průměru loni každý Čech
vypil 142 litrů zlatavého
moku. Přepočteno na
půllitry jde o 284 kousků.

● V roce 2009 každý Čech
vypil v průměru dokonce
306 piv.

Od července se může v hospo-
dách popíjet až do rána.

● Tržby mezi 23.00 a 6.00 podle
firmy Storyous, která dodává
do restaurací technologie
a pokladní systémy, před pan-
demií tvořily osm procent
v gastronomickém odvětví.

Omezením otevírací doby utr-
pěly především bary a noční
podniky. Podle ředitele Sto-
ryous Igora Třeslína jsou tržby
v meziročním srovnání nyní
v průměru o 15 až 20 procent
nižší. V gastronomii mají
problémy především podniky
v centru Prahy.

Z Babylonu do Budějovic

České pivovary. Loni opět trhly rekord

Lahváče vedou

Z hlediska obalů si i v roce
2019 udrželo prvenství lahvo-
vé pivo se 40procentním
podílem z celkové spotřeby.

● V závěsu bylo pivo sudové
se 33 procenty, PET lahve
tvořily 11 procent. Stále
oblíbenější jsou plechovky,
jejichž podíl vzrostl o pro-
centní bod – na 12 procent.

Chuť na hořké

Podle Budvaru i Radegastu je
u Čechů už několik let zájem
o hořká piva.

● Budějovický Budvar proto
nedávno na trh uvedl ležák
Budvar 33. Ten má právě
33 jednotek hořkosti, a to
především díky chmelu Ag-
nus. S hořkým pivem Ratar
přišel i Pivovar Radegast.

Pivo z Mexika

Import piva ze zahraničí loni
vzrostl o 10,7 procenta.

● Do Česka se dovezlo
424 tisíc hektolitrů piva,
a to především z Polska,
Maďarska a Německa. Nej-
větším importérem mimo
EU zůstává Mexiko. Asi
nejznámějším pivem z této
oblasti je ležák Corona.

Rohatý vítěz

Šampionem 28. ročníku de-
gustační soutěže lahvových
piv Zlatý pohár Pivex se kon-
cem června stal Zubr Gradus.

● Gradus zároveň zvítězil v ka-
tegorii světlých ležáků. Nej-
lepším světlým výčepním je
Litovel Classic, mezi tmavý-
mi pivy zabodoval Bernard
Černý ležák 12.

Pivo jako věda

Na konci 18. století proběhla
pivní revoluce. Sládek Franti-
šek Ondřej Poupě povýšil
vaření piva v českých zemích
na skutečné umění.

● Rodák z Českého Šternber-
ka, považovaný za zakladate-
le českého odborného pivo-
varnictví, zavedl metody
pro stanovení jakosti sladu
a chmele a začal jako první
používat „pivní váhu“
(předchůdce hustoměru).

● Napsal dvoudílný spis –
Umění vařit pivo fyzicko-che-
micko-hospodářsky popsa-
né. V tomto díle je popsaný
postup výroby piva. Stalo se
první českou vědeckou publi-
kací o jeho výrobě.

Problém hlavně v místech, kde chybí turisté



www.metro.cz ČESKÉ PIVO pátek 3. července 2020 12

České pivo má
hodně vitaminu B.

Říkat o pivu, že je zdravé, je
bruslení na tenkém ledě. Pře-
ce jen se ale najde spousta bla-
hodárných účinků, kterémír-
né pití zrzavého lektvaru má.
Tímto tématem se zabývá na-
příklad Nizozemský pivní in-
stitut. Ten pravidelně publi-
kuje vědecké analýzy, jež
zkoumají vliv mírné konzu-
mace piva na zdraví. Pozitiv-
ním vlivem piva na organis-
mus se ale zabývají i čeští věd-
ci. Pročetli jsme několik stu-
dií a máme pro vás několik
dobrých zpráv.

Pomůže s chřipkou
Studie Nizozemského piv-

ního institutu, které najdete
na webu Beerandhealth.eu,
upozorňují například na to,
že pivo v malém množství
může mít příznivý účinek na
imunitní systém. Některé stu-
die dokonce uvádějí, že mír-
ná konzumace alkoholu den-
ně může snížit riziko běžné-
ho nachlazení. Sloučeniny
v chmelu také chrání před zá-
nětem.

Zdravější kůže
Pivo je plné vitaminů. Tra-

dičně bývá zdůrazňován vita-
min B. „Béčko“ chrání tělo
před kožními chorobami a
také například pomáhá s po-
praskanými rty a koutky.
Podle českého Výzkumné-

ho ústavu pivovarského a sla-
dařského dokonce české pivo
obsahuje větší množství vita-
minů skupiny B než piva za-
hraniční. Ústav porovnával
22 tuzemských a 16 zahranič-

ních piv, ve kterých analyzo-
val vitaminy skupiny B, sa-
charidy a vlákninu. Ve všech
sledovaných parametrech
bylo možné české pivo odli-
šit, množství sledovaných be-
nefitních látek bylo obecně
vyšší.

Snižuje riziko
srdečních chorob
Zlatavý mok také pomáhá

udržet zdravé srdce a cévy.
Tento pozitivní vliv na orga-
nismus se poměrně těžko vy-
světluje. Proto sáhneme po
zjednodušení. Nejspíš víte, že

je víc druhů cholesterolu.
„Zlý“ LDL-cholesterol je ne-
bezpečný tím, že se může,
v případě nadbytku, usazovat
na stěnách arterií. Naopak
„hodný“ HDL-cholesterol po-
máhá vracet nadbytek cho-
lesterolu (jako takového) do
jater a tím snižuje riziko jeho
usazování se na stěnách te-
pen.
Zjednodušeně řečeno – jed-

no pivo denně pomáhá snižo-
vat hladinu nezdravého cho-
lesterolu v krvi a tím snižuje
například riziko infarktu či
mrtvice.

Posiluje kosti
Rozumná konzumace piva

také zvyšuje hustotu kostí
a brání jejich řídnutí. Za ten-
to pozitivní vliv je zodpověd-
ný obsah křemíku v pivu. Nic
se ale nemá přehánět. Na-
opak při pravidelnémpití vel-
kého množství působí nápoj
opačně a podílí se na oslabo-
vání stavby kostí, což může
vést i k častým zlomeninám.

Prevence
Pivo je přirozeně prokvaše-

ný nápoj bez chemie s vhod-
ným obsahem iontů. Obsahu-

je antioxidanty a vhodnou
kombinaci minerálů, zejmé-
na draslíku a hořčíku. Jeho
umírněná konzumace má na
lidský organismus pozitivní
účinky. Ty prezentuje i Český
svaz pivovarů a sladoven. Po-
dle něj střídmá konzumace
piva může mít příznivý vliv
v oblasti prevence mnoha ci-
vilizačních chorob. „Doporu-
čená denní dávka českého
piva s ohledemna obsah alko-
holu jsou dva půllitry pro
muže a dvě třetinky pro
ženy,“ radí svaz na svém
webu. MAREK HÝŘ

Pivovarnictví prošlo těžkým
obdobím. Což je pro Česko
docela škoda. Zájem o naše
pivo totiž neustále roste. Jak
pandemie ovlivnila odbyt zla-
tavého moku a která piva
jsou momentálně nejoblíbe-
nější, ví Martina Ferencová,
výkonná ředitelka Českého
svazu pivovarů a sladoven.

Jak krize ovlivnila prodej?
Uzavření hospod a restaura-

cí srazilo slibně se rozjíždějí-
cí sezonu, prodeje piva v mě-
sících březen až květen
spadly podle odhadůmeziroč-
ně až o 40 procent. Prodej če-
povaného piva se prakticky

zastavil, výrazný pokles za-
znamenal i export. Očekáva-
nýmeziroční propad produk-
ce českého piva za prvních
pět měsíců se bude pohybo-
vat mezi 1,5 a 2 miliony hek-
tolitrů, z čehož tři čtvrtiny
jdou na vrub domácí spotře-
by a čtvrtina je pokles expor-
tu. V uplynulých týdnech se
sice mírně zvýšil prodej bale-
ného piva, ale i tak pivovary
odhadují pokles lokální spo-
třeby ke konci května v roz-
mezí 1–1,3 milionu hektolit-
rů. Největší problémy mají
menší pivovary aminipivova-
ry. Podle odhadů by jichmoh-
lo skončit více než čtvrtina.

Jaké pivo je v Česku
nejoblíbenější?
Ležáky, tedy spodně kvaše-

ná piva se stupňovitostí
11–12 %, si stejně jako loni po-

lepšily o 1,5 procentního
bodu, na 51,8 procenta. Za po-
sledních deset let jedenáctky
a dvanáctky vzrostly o více
než 13 procent. Oproti tomu
pivo výčepní se stupňovitostí
mezi 7–10 % zaznamenalo po-
kles a tvoří 43,8 procenta.
Ostatní piva, mezi nimi i IPY,
APY, Ale a další speciály, se
na celku podílejí 4,4 procen-
ta.

A jak je na tom nealko?
Výstav nealkoholického

piva v tuzemsku se držel na
stejné úrovni jako v předcho-
zím roce, pivovary uvařily
564 tisíc hektolitrů. Míchané

nápoje na bázi piva po boo-
mu v roce 2018 zaznamenaly
loni mírný pokles.

Čím to, že si Češi oblíbili
nealkoholická piva?
Jejich popularita roste

i v zahraničí. České nealko je
známé svými výbornými chu-
ťovými vlastnostmi. Navíc se
často vyrábí v plechovkách,
tudíž je oblíbené i v zahranič-
ních turistických destina-
cích. Nelze si nevšimnout
i dalšího trendu, a tím jsou
ochucená nealkoholická
piva. I proto jsme letos rozšíři-
li o tuto kategorii degustační
soutěž České pivo 2020. MAH

Hezčí svět

Na pozitivní dopady mírného
pití piva jsme se zeptali i Pet-
ra Košina, podsládka techno-
logie výroby Budějovického
Budvaru.

● „Pivomá mezi alkoholickými
nápoji výjimečné postavení
tím, že ze všech alkoholic-
kých nápojů obsahuje alko-
holu nejméně. Střídmé pití
piva může být přínosné skrz
svou společenskou úlohu
a malé dávky piva mohou
být moderátorem zdravých
mezilidských vztahů. Svět je
s pivem hezčím místem pro
život, což určitě nemůže
zdraví ublížit,“ říká výzkum-
ný pracovník Budějovického
Budvaru.

Již v dávných dobách lidé věděli, že chmel prospívá kvalitě vlasů. BUDĚJOVICKÝ BUDVAR

Martina Ferencová ČSPS

Rozhovor. Ležáky si opět polepšily

Iontový nápoj s pěnou pomáhá.
Nic se ale nemá přehánět
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Ředitelem Tradičního pivova-
ru v Rakovníku je Jiří Kovář.
K populární značce Bakalář
firma přidala i piva Černovar
nebo Pražačka. „Jsem hlavně
strojař, v pivovaru mám pod
palcem techniku,“ vysvětluje
ředitel.

Coby ředitel pivovaru si
dáte v práci pivo?
Vlastně ano, ale pracovně.

Každé pondělí dopoledne
máme porady a pravidelné
degustace. Vše bývá v pořád-
ku a pak můžeme šarži expe-
dovat.

A který zaměstnanec
pivovaru kromě vás může
v práci volně pít pivo?
Sládek, jelikož on je odpo-

vědný za kvalitu výrobků.
Pak jeho zástupce a dále kole-
gové z laboratoře.

Je těžké v současnosti
sehnat sládka?
Náš pan sládek se v rakov-

nickém pivovaru narodil. Je
synem sládka, který vařil
v Rakovníku pivo za jeho nej-
větší slávy, před sametovou

revolucí, to je obrovská deví-
za Bakaláře. Pivovar měl po
revoluci smůlu na majitele,
kteří se tu střídali, a když zjis-
tili, že do roka nevydělají a že
je třeba investovat, zase utek-
li. Od roku 2010 je majitelem
ruská společnost, která za
stovky milionů korun pivo-
var rekonstruovala. Pak se
nám Bakaláři podařilo vrátit
původní slávu.

Když pochází majitel
pivovaru ze zahraničí,
v případě Bakaláře
z Ruska, platí stále, že
vyrábíte české pivo?

Pro vaření produktu s ozna-
čením „české pivo“ jsou zá-
konné podmínky, musíte va-
řit na přesně definovaném
území ČR, z českých surovin
a tradiční technologií. Takže
i v případě, žemajitel je ze za-
hraničí, tak pivo, pokud po-
stupy dodržíte, je české. Nám
ruští majitelé řekli „dělejte
kvalitní české pivo“, do výro-
by nám nezasahují ani ne-
jsme nuceni snižovat nákla-
dy na úkor kvality.

Lze vaření piva nějak
zlevnit?
Ano. Řada pivovarů v sou-

časnosti používá takzvané cy-
lindrokónické tanky, čímž se
výroba urychlí a zlevní. My
jako jeden z mála pivovarů
používáme otevřené kvasné
kádě a ležácké sklepy, je to
náročné na čas, um i energii
včetně té elektrické. Ale výsle-
dek stojí za to. Vaříme z žatec-
kého chmele a naší rakovnic-
ké vody z hloubky 60 metrů,
která, jak se nadneseně říká,
je z druhohor, v každém pří-
padě je kvalitní a dělá moc
dobré pivo.

Pivo se v Rakovníku vaří
od roku 1436. Máte
recepty z té doby?
Pivovarské řemeslo se vmi-

nulosti dědilo z generace na
generaci, takže náš současný
postup vaření se blíží tomu
původnímu nebo z něj roz-
hodně vyšel. Zajímavostí je,
že pivo se smělo vařit jen v do-
mech na náměstí, naopak na
předměstí vně hradeb to bylo
zakázáno, i tehdy hrozilo rizi-
ko vykradení a třeba ztráty re-
ceptů.

Vyvážíte do Ruska?
Polovina našeho výstavu

jde do 22 zemí, nejvíce do
Ruska, Slovenska, Francie
a Maďarska. Polovinu vaříme
pro Česko. Pivovarmá základ-
ní tři značky. Bakaláře, v rám-
ci nějž vaříme světlou a tma-
vou desítku, jedenáctka je
světlá a řezaná a dvanáctka
klasická a za studena chmele-
ná. Studené chmelení zname-
ná, že se v této fázi výroby
v pivu maceruje sušený hláv-
kový chmel, stejný postup se
velmi osvědčil i u Bakaláře ne-
alkoholického. Za studena

chmelená piva vynikají výraz-
nou hořkostí navázanou na
sladový základ chuti. Další
dvě naše značky jsou Pražač-
ka a Černovar, to jsou přede-
vším exportní piva.

Cítíte se spíše ředitelem,
či manažerem?
Já jsem hlavně povoláním

strojař, takže se stále cítím
jako strojař. K funkci gene-
rálního ředitele jsem si po-
nechal i přímé vedení tech-
nických provozů a zařízení,
údržbu, investice, tato krás-
ná práce mě dokonale nabíjí
energií. 5 PLUS 2

Ředitel Jiří Kovář Tradiční pivo PIVOVAR RAKOVNÍK

Bakaláři vracejí jeho slávu

inzerce
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Co nevyčtete ze
dna sklenice?

Pivo, to je nejen česká perla.
Vydejte se s námi za pivními
zajímavostmi a perličkami.

Síla díky mrazu
Nejsilnější pivo na světě je
Snake Venom. V překladu
Hadí jed se pyšní obsahem
67,5 procenta alkoholu. Vyso-
ké hladiny alkoholu se docílí
zmrazením a následným ode-
bráním zmrzlých krystalků
vody. Za třetinku zaplatíte ko-

lem 1600 korun, vyrábí ho
skotský pivovar Brewmeister.
„Ochutnal jsem lehce slabší
pivo Sink the Bismarck!
(Potop Bismarcka!) se 40 pro-
centy alkoholu. Po napití je
pivní hořkost cítit až slaně,
následně hlt zahřeje jako pá-
lenka. Je tam i CO2, ale kvůli
síle piva ho vnímáte velmi
lehce,“ popisuje zážitek To-
máš Erlich, předseda Sdruže-
ní přátel piva. Mezi nejsilněj-
ší česká piva se řadí X-beer33
z pražského pivovaru U Med-
vídků a pivo Titanik z Lodi Pi-
vovar. Oběmají kolem 12 pro-
cent alkoholu.

Čínská sněhová vločka
Pivo Snow (v překladu Sníh

nebo také Sněhová vločka) se
vyrábí a prodává zejména
v Číně a jedná se o nejprodá-
vanější značku na světě. Roč-
ní výstav je neuvěřitelných
10 miliard litrů, pro srovnání
– českobudějovický Budvar
loni uvařil rekordních 160mi-
lionů litrů piva, čínskou roč-
ní produkci Sněhové vločky
by tak současným tempem
dohnal asi za 63 let.

Petr „velká ruka“
Nejrychleji vypitý „tuplák“

na světě zvládl v roce 1977 za
1,3 vteřiny Američan Steven
Petrosino. „V Česku neradi
pojímáme ,pivní rekordy‘ jen
jako nějaké bohapusté pití
piva,“ říkáMiroslavMarek, je-
hož agentura Dobrý den pro-
vozuje web českých rekordů,
a přidává jednu z posledních
kuriozit: Petr David zvaný
„Velká ruka“ dokázal jednou
rukou zvednout a po dobu
21,53 vteřiny udržet 12 skle-
něných tupláků naplněných
pivem. Obří ruka, se kterou
se každý může porovnat, má
svůj sádrový otisk v pelhři-

movském Muzeu kuriozit
a rekordů.

Náklaďák na půllitrech
Zajímavý český rekord vy-

tvořil tým Jendy Bendy z Tře-
bíče. Podařilo se jim postavit
10 180 kilogramů těžký tahač
na půllitry s pivem. Obří ná-
klaďák udrželo nad zemí de-
set sklenic. Miroslav Marek
přidává ještě jeden český re-
kord: „David Kopecký se za-
psal do České knihy rekordů
tím, že dokázal vypít ve stoji
na hlavě (bez opory rukou)
0,5 litru 10° piva Poutník za
5,97 vteřiny!“

Figurky ze zátek
Jeden z nejhezčích rekordů

vytvořil František Nebřenský
z Prahy. Z pivních zátek sesta-
vil 68 postaviček, a to ve
čtyřech výjevech – orchestr,
štamgasti v hospodě, Vánoce
a Velikonoce. Právě hospod-
ský i štamgasti pražské hospo-
dy Na Ledárnách, kam chodil
umělec hrát mariáš, byli reál-
nou předlohou postaviček, jež
jsou nyní vystaveny vMuzeu re-
kordů a kuriozit Pelhřimov.

Nejdražší pivo prošlo
ohněm
Když 6. května 1937 nad

americkým letištěm v New
Jersey vzplála obří německá
vzducholoď Hindenburg, po
pádu zahynulo 36 lidí. Velitel
hasičů Leroy Smith následně
z trosek vylovil šest lahví
pravděpodobně německého
piva Löwenbräu – pětina ob-
sahu se odpařila, požár zlikvi-
doval i část etiket. Jedna la-
hev se v roce 2013 dostala do
dražby, nejvyšší nabídka čini-
la 16 tisíc dolarů, v přepočtu
asi 360 tisíc korun. Jedná se
o nejdražší lahev piva na svě-
tě. JOSEF HORAPivní velikán z Číny

Pivní speciality a rekordy

Petr David v akci 3x ARCHIV Dílo Františka Nebřenského

Degustace piva
Objevte tajemství chuti piva! Zkušení certifikovaní degustátoři vám během
tří hodin vysvětlí základy degustace, odhalí, v čem spočívá výjimečnost chuti
českého ležáku a seznámí vás s nejčastějšími vadami piv. Všechno si okusíte
na svých chuťových pohárcích.

Senzorické semináŘe
Semináře určené pro pivomilce, kteří by chtěli rozvíjet svou schopnost
porozumět pivní chuti. Absolvováním celodenního semináře můžete
vykonat senzorickou zkoušku pro pivovarské hodnotitele.

RekvalifikaČní kurzy
Pivovarnické a sladovnické práce z vás udělají pivovarské odborníky.
Sanitační technik nápojových cest si poradí s chemickou sanitací výčep-
ních zařízení nejen v restauracích a pivnicích.

Nabídku našich služeb, kurzů a
pivovarských kvasnic najdete na

Výzkumný ústav pivovarský a sladařský (zal. 1887)
vás zve na vzdělávací semináře a kurzy pro širokou veřejnost
a pro zaměstnance hospod, restaurací a pivovarů.

www.beerResearch.cz

Lípová 511/15, Praha 2

inzerce



Budějovický Budvar
spolupracuje s malými pivovary

Proč jste v Budvaru začali
spolupracovat s minipivova-
ry?
Jsme výrobcem světozná-
mého ležáku Budweiser
Budvar Original, který
umíme uvařit výborně, ale
v našem pivovaru nejsme

zařízení na vaření svrchně
kvašených piv. Pivní svět
se v současné době velmi
otevírá. Jako národní pi-
vovar chceme naše zákaz-
níky a konzumenty sezná-
mit také s novými pivními
styly.

Podle čeho jste partnerské
minipivovary vybírali?
Ke spolupráci jsem vybral

několik minipivovarů
z celé republiky, o kterých
jsem přesvědčen, že vaří
špičkové pivo a patří u nás
k nejlepším. Od každého
nyní bereme jedno, dvě
nebo tři piva. Typickými
zástupci pivních stylů jsou
např. IPA, pšeničné pivo,
Berliner weisse, Ale, Porter
nebo Stout. Tyhle pivní sty-
ly nabízíme vnašich hospo-
dách na pípě spolu s našimi
ležáky.

Odkud se vůbec pivní styly
vzaly a kdy k nám přišly?
Nejde o žádnou novinku,
protože se jen znovu vyno-
řily. Ještě před 200 lety se
v létě většinou vařila svrch-
ně kvašená piva a v zimě
zase spodně kvašená piva.
Pozdější průmyslovou vý-
robou a oblibou piva pl-
zeňského typu se většina
pivovarů přeorientovala
na styl klasický ležák. Díky
modernějším technologiím
jej bylo možné vyrábět ce-
loročně. S příchodem nad-

národních společností pře-
válcoval celý svět, kde pak
všichni pili podobné, uni-
fikované pivo, které bylo
variací na náš český ležák.
Jenže Američany univerzál-
ní chuť nudila. Proto začali
doma vařit jiné pivo, i když
nejprve ilegálně. Po zlega-
lizování pak tihle domácí,
garážoví vařiči začali křísit
staré tradice. Napodobovali
evropský ležák, ale vyráběli
i svrchně kvašené anglic-
ké pivo. Nastala renesance
piva, které známe jako styl
IPA.

V Budějovickém Budvaru
pracujete už 30 let. Jaká je
práce v pivovaru?
Dobře si uvědomuji, že jsme
jediným národním pivova-
rem v zemi, navíc s takovou
tradicí. Víme, že pivovar je
nás všech, a cítíme se pro-
to zavázání, abychom vařili
pivo kvalitně a poctivě. Kva-
lita a dodržování tradic po-
ctivého řemesla jsou u nás
vždycky na prvním místě.
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Před pár dny se Aleš Dvořák (55), obchodní
sládek národního pivovaru Budějovický
Budvar, vrátil z východočeského Potštejna
a za pár dní ho zas čeká objevitelská cesta
do dalšího minipivovaru. Národní pivovar
Budějovický Budvar totiž navázal úspěšnou
spolupráci s několika pivovary. „Nabízíme
v našich budvarských hospodách jejich piva
různých pivních stylů, což je prospěšné pro obě
strany,“ tvrdí Aleš Dvořák. „Spolupráce je zároveň
důkazem, že pivo sbližuje a že my pivovarníci
držíme pohromadě.“

Aleš Dvořák, obchodní sládek národního pivovaru Budějovický Budvar

Budějovický Budvar má jedny z největších ležáckých sklepů v Evropě

Pivovar uvedl nedávno na trh hořký ležák Budvar 33

● Rodinný
pivovar
Zichovec

● Pivovar
Cobolis,

Praha - Ládví
● Pivovar Antoš, Slaný

● Pivovar Permon, Sokolov
● Pivovar Nachmelená opice, Krnov

● Pivovarský dvůr Zvíkov, Zvíkovské Podhradí
● Pivovar CLOCK Potštejn

Partnerské
pivovary
Budějovického
Budvaru
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Už vás unavuje
donekonečna se
zbavovat prachu,
chlupů a dalších
nečistot na podla-
ze? Říkáte si, kde
se pořád bere další
a další špína?

Vdechnout vašemu domovu
novou svěžest a pocit oprav-
dové čistoty je někdy dřina.
S velkou částí námahy vám
může pomoct robotický vysa-
vač. A jaký vybrat? Máme pro
vás tip, který vás určitě potě-
ší. Pro úklid vašich podlah
a koberců totiž nebudetemu-
set hnout ani prstem.

Chytrý vysavačNeato Robo-
tics Botvac D7 Connected hra-
vě obstará veškerou práci

s očistou podlah za vás. Jeho
hlavními přednostmi jsou vy-
soký výkon, dlouhá výdrž ba-

terie i pro velké místnosti
a chytré funkce nastavení
zón a časů úklidu. Ty se posta-
rají o to, že budete mít doko-
nalý přehled o tom, kde a kdy
bude uklizeno. Pomocí apli-
kace si nastavíte i mód úkli-
du, díky němuž se vysavač za-
měří na určitou oblast domác-
nosti, zatímco jinde postačí
zlikvidování prachu. Potěší
i velmi nízká hlučnost robo-
ta, bezpečnostní senzory za-
braňující pádu ze schodů
nebo automatické nabíjení.
Robotický vysavač Neato

Robotics Botvac D7 Connec-
ted doporučujeme zakoupit
v internetovém obchodě, kde
ho najdete za 10 999 korun,
tedy jednu z nejlepších cen
na trhu. Zbavte se starostí
s luxováním a užijte si ušetře-
ný čas po svém.

Čeká vás dlouhá cesta na do-
volenou a přemýšlíte, jak za-
bavit své ratolesti? Slovní fot-
bal je sice zábava, ale i 250 ti-
síc slov ve Slovníku spisovné-
ho jazyka českého může být
při 12hodinové cestě na pro-
sluněné pobřeží Chorvatska
málo. Nechcete znovu absol-
vovat nákup deskové hry, jen
aby pak stárla v polici vedle
svých příbuzných? Pak
máme nápad.

Přenosná herní konzole
Nintendo Switch nejenže po-
skytne nekonečné množství
zábavy napříč generacemi,
ale umí se stát i centrem do-
mácnosti díky možnosti při-
pojení k televizi po návratu
z dovolené. Zabijete tak dva
komáry jednou „krabičkou“
a všichni členové rodiny bu-

dou mít co dělat, i když do-
jdou slova začínající na „y“.
Odpojitelné ovladače nabízí
již v základu možnost hry
více hráčů a multiplayer si
můžete užívat i on-line s hrá-
či po celém světě.
A kde Nintendo Switch

koupit? Například v interne-
tovém obchodě Mironet jej
pořídíte za 8990 korun a k ob-
jednávce můžete rovnou při-
hodit pár her, mají je tam to-
tiž za velmi příjemné ceny.
V nabídce Mironetu dále na-
jdete i paměťové karty speci-
álně stvořené pro tuto konzo-
li, díky kterým můžete rozší-
řit velikost úložiště konzole.
Pojistěte si pohodový průběh
cesty na dovolenou ještě dnes
a získejte zároveň zábavní
centrum pro celou rodinu.

Kromě muziky přivezou Tři
sestry také svůj nejlepší naro-
zeninový dárek – mobilní hos-
podu Na Staré kovárně v Bra-
níku! Tu dostali od branického
pivovaru za celoživotní věrnost
pivu.
Letošní ročník festivalu Bar-
vy léta bude netradičně od-

startován ZÁVODEM V BĚHU
NA 10KM, MAGOROVOU DE-
SÍTKOU. Výstřel ze startovní
pistole zazní v 15:30. Na 10km
trati si mohou běžci porovnat
své síly i s kapelníkem Tří se-
ster, Ing. Magorem, nadšeným
sportovcem. Pro děti a rodiče
s dětmi je připravena kratší,

1km trať, tzv. MALÁ DESÍTKA.
Na všechny závodníky čeká
v cíli nealko občerstvení zdar-
ma, účastnická medaile a pro
malé sportovce i sladká odmě-
na. Registrace je možná v den
závodu v místě akce do 14 hod.
nebo prostřednictvím emailu
sokol-zlichov@seznam.cz. Star-

tovné mají děti zdarma, dospě-
lí za 150Kč.
Barvy léta patří především díky
své lokalitě k nejoblíbenějším
festivalům kapely Tři sestry.
„Celý prodloužený víkend by-
dlíme u jezera a věnujeme se
našemu klasickému triatlonu:
sport, muzika a pití piva! “ říká
kapelník Ing. Magor.
Festival je určen pro celou ro-
dinu. Kromě skvělé hudby se
návštěvníci festivalu mohou
těšit na dětský koutek, oddy-
chovou zónu s čajovnou, svítící
a ozdobné doplňky, malování
na tělo a spoustu stánků s jíd-
lem a nápoji.
Po celou dobu festivalu mají
návštěvníci možnost stanování
v přilehlém stanovém městeč-
ku, a to zcela zdarma.

Barvy léta budou!
Tradiční open air festival kapely Tři Sestry se uskuteční 10. a 11. 7.
v překrásném areálu u poděbradského jezera. Fanoušci nejen rockové
a punkové hudby se mohou těšit na kapely: Tři sestry – zahrají po oba dva
dny akce, Vypsanou fixu, Doktor P.P., Mňágu a Žďorp, Ivana Mládka a Banjo
band, Alkehol, SPS a další!

Více informací o akci na
www.barvyleta.cz

Chytrý vysavač Neato Robotics Botvac D7 Connected MIRONET

Nintendo Switch MIRONET

Díky obalům Jägermeister
Coolpack budoumít spotřebi-
telé bar tam, kde jsou právě
oni. Ledově namražený Jäger-
meister v tomto obalu, který
připomíná chladící těleso do
mrazáku, je praktickým oba-
lem pro venkovní aktivity
a zážitky, při kterých nejsou
skleněné lahve praktické,
a můžete tak prožít nejlepší
noc vašeho života. „Jäger-
meister si nejlépe vychutnáte
přímo z mrazáku při teplotě
-18 stupňů Celsia. Coolpack
je skvělým řešením pro spo-
třebitele, kteří si chtějí náš
produkt užívat venku. Intui-
tivní, ikonický vzhled oka-
mžitě nabádá k tomu, aby se
nápoj podával Ice Cold,“ říká
Sebastian Koenen, projekto-
vý manažer oddělení pro ino-
vaci a provedení. Odvážné
a inovativní nápady byly
vždy součástí přístupu znač-
ky Jägermeister. Cíloví zákaz-
níci této značky v současné
době očekávají řešení, která
jsou přizpůsobená jejich po-
třebám a která je se značkou
sblíží. Samotný produkt Cool-
pack je v této chvíli světově
unikátní.

10.999,-

Uklidí za vás
do posledního smítka

robotický vysavač / speciální kartáč na chlupy
plánování úklidu / mapování místností a zón

Neato Robotics Botvac D7

www.mironet.cz

Jägermeister.
Uvádí na trh
obaly Coolpack

Jedno zařízení. Hodně zábavy

Perfektně uklizeno, navíc
absolutně bez námahy
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Duely ve skupině
o titul i finále
skupiny o Evropu
se o víkendu ve
fotbalové lize
odehrají.

Karty v nejvyšší soutěži zamí-
chal koronavirus. Podle serve-
ru iSport.cz se nákaza v týmu
Karviné potvrdila již u sedmi
lidí, původně se hovořilo
o třech, klub píše o několika
hráčích. Jedním z nakaže-
ných je údajně klubový dok-
tor, který přišel do kontaktu
se všemi fotbalisty.
Ligová fotbalová asociace

(LFA), která řídí první a dru-
hou ligu, bude v součinnosti
s klubem hledat řešení kom-
pletního dohrání ročníku,
což i nadále zůstává hlavním
cílem vedení soutěže.
V sobotu měla Karviná na-

stoupit ve skupině o záchra-
nu ve Zlíně, Příbram měla
hostit Teplice a v Opavě měla
nastoupit Olomouc. Zápasy

jsou odloženy na neurčito.
Pozitivní testy karvinských

fotbalistů na covid-19 potvr-
dil asistent trenéra Petr Maš-
lej. „Přinesl to do klubu asi
kondiční trenérmládeže, kte-
rý dělá na dole. Kluci s ním
byli ve styku,“ řekl Mašlej Ra-
diožurnálu. Identitu pozitiv-
ně testovaných LFA ani kluby
nezveřejňují.
Karvinsko je nejpostiženěj-

ším regionem v zemi, nákaza
koronavirem se tam rozšířila
mezi horníky těžební společ-
nosti OKD. Firma ode dneška
přerušuje těžbu ve všech
svých dolech na Karvinsku.
Situace v Karviné může

ohrozit dohrání nejvyšší sou-
těže. Kdybymusel do karanté-
ny celý tým, nemohl by do-
končit sezonu podle plánu.
„Pokud by byla na klub uvale-
na striktní a plošná čtrnácti-
denní karanténa, už by to
bylo řešitelné jen velmi obtíž-
ně,“ uvedl šéf LFA Svoboda.
V květnu ligový výbor LFA

schválil změnu rozpisu soutě-
ží, která obsahuje upravená
pravidla pro určení pořadí
v případěmimořádných okol-

ností. Vítězem ligy bude po-
tvrzena Slavia, pokud se sku-
pina o titul kompletně dohra-
je. Duely v této skupině se
v neděli hrát budou, stejně
jako sobotní finále skupiny
o Evropu mezi Mladou Bole-
slaví a Bohemians 1905.
Pokud by se nedohrála sku-

pina o záchranu, z nejvyšší
soutěže by nikdo nesestou-
pil. Z druhé ligy by postoupil
jen vítěz a zrušila by se baráž.
Příští ročník první ligy by hrá-
lo 17 místo 16 týmů. ČTK

Rychlostní kanoisté by letos
vedle zářijového Světového
poháru v Szegedu mohli mít
i mistrovství Evropy. Konti-
nentální asociace ECA našla
pro ME v rumunském Basco-
vě termín od 15. do 18. října.
Záležet bude na aktuálním vý-
voji epidemiologické situace
v celé Evropě. ČTK

Sezona formule 1 startuje v Rakousku
S téměř čtyřměsíčním zpožděním a bez fanoušků odstartuje nedělní Velkou cenou Rakou-
ska mistrovství světa formule 1. Kvůli pandemii koronaviru bude šampionát provázet
řada bezpečnostních opatření. Sezona měla původně odstartovat v březnu v Austrálii,
ale kvůli koronaviru bylo sedm závodů z původních 22 zrušeno – také návrat Velké ceny
Nizozemska po 35 letech. Další Grand Prix včetně premiérového závodu ve Vietnamu
byly odloženy, jejich osud je zatím nejasný. V kalendáři figuruje pouze osm závodů. Po
Velké ceně Rakouska se za týden na okruhu ve Spielbergu pojede Velká cena Štýrska
a poprvé v historii formule 1 bude jedna trať v sezoně hostit dva závody. Poté je na pro-
gramu závod v Maďarsku, dvě Velké ceny v Silverstonu a po jedné Grand Prix ve Španěl-
sku, Belgii a Itálii. „Snažíme se připravit, jak nejlépe umíme, ale bude to nejnáročnější se-
zona, jakou jsme my nebo formule 1 zažili,“ uvedl obhájce titulu Lewis Hamilton z Merce-
desu (na snímku uprostřed), který bude usilovat o sedmý titul a vyrovnání rekordu Mi-
chaela Schumachera. Mercedes také může jako první stáj posedmé za sebou ovládnout
Pohár konstruktérů i šampionát jezdců. Nedělní závod v Rakousku začne v 15.10. AP

Královec měl dát červenou
Fotbalisté Sparty měli dohrávat finále poháru MOL Cup
v Liberci bez vyloučeného Martina Frýdka. Podle komise
rozhodčích mu měl sudí Pavel Královec v 31. minutě za
šlápnutí na záložníka Slovanu Tomáše Malinského udělit
červenou kartu. Malinského na útočné polovině nejprve
fauloval Adam Hložek a následně mu šlápl na hrudník
Frýdek. Jelikož Královec zákrok neviděl, doporučil mu vi-
deorozhodčí Emanuel Marek přezkoumat situaci. Hlavní
sudí po zhlédnutí záznamu udělil Frýdkovi jen žlutou kar-
tu. „U monitoru na hrací ploše jsem chybně posuzoval in-
tenzitu přestupku a možnost vyhnout se ležícímu soupe-
ři. Nicméně s odstupem času vím, že moje rozhodnutí
bylo chybné a měl jsem Frýdkovi udělit červenou kartu
za hrubé nesportovní chování,“ uznal Královec. Sparta na-
konec vyhrála finále 2:1 a radovala se ze zisku trofeje. ČTK

Číslo dne

1
Tolik milionů korun věnoval
tenista Novak Djokovič srb-
skému městu Novi Pazar na
boj s koronavirem. Djokovič
v posledních dnech čelil kriti-
ce kvůli sérii Adria Tour, při
níž se nakazilo koronavirem
několik hráčů, ale i on sám.

Kanoistika.
Stále v naději

Carlsenovo gesto
Šachový mistr světa Mag-
nus Carlsen během jedno-
ho ze svých on-line turna-
jů úmyslně vzdal partii
s čínským soupeřem. Po-
važoval to za férové gesto,
protože třetí hráč světa
Ting Li-žen v předchozí
partii doplatil na špatné
internetové připojení.

Sejdou se v září
Valná hromada Fotbalové
asociace ČR, kterou už
dvakrát odložila pande-
mie koronaviru, se usku-
teční v Olomouci 15. září.
Schválil to výkonný výbor
FAČR.

Miliardy na titul
Investor fotbalové Herthy
Berlín Lars Windhorst po-
skytne klubu dalších
150 milionů eur (téměř
čtyři miliardy korun)
a věří, že by tým českého
reprezentanta Vladimíra
Daridy mohl zaútočit na
bundesligový titul.

Skončil i Táborský
Vedle bývalého reprezen-
tanta Tomáše Sivoka po
posledním utkání Českých
Budějovic v sezoně ukon-
čil kariéru i Ivo Táborský.
Ten bude v Dynamu v po-
zici manažera A-týmu
a vedoucího mužstva. ČTK

Krátce

Virus v Karviné
odkládá zápasy

Slavia, Boleslav, Třinec

Koronavirus byl potvrzen už
u tří týmů první a druhé ligy.

● Před necelými dvěma týdny
musel kvůli nakaženému hrá-
či nastoupit do dvoutýdenní
karantény druholigový Tři-
nec. Tři jeho zápasy byly od-
loženy a posunuly se i závěr
ligové skupiny o záchranu
a baráž. Před restartem prv-
ní ligy byla nákaza u hráčů
v Mladé Boleslavi a Slavii.


